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16. Juni 2020 

I henhold til § 37, stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg 

følgende spørgsmål til Naalakkersuisut: 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Vil Naalakkersuisut sikre at forbedre lægebemandingerne i byer 

uden for hovedbyerne Narsaq, Nanortalik, Paamiut, Maniitsoq, 

Ittoqqortoormiit, Qasigiannguit, Qeqertarsuaq, Upernavik og 

Uummannaq m.v., i stedet for besparelser? 

2. Kan Naalakkersuisut bekræfte at man arbejder for, at man i de 

førnævnte byer vil forbedre akutberedskabet i form af narkose- 

og behandlingsteams i sundhedsvæsenet? 

3. Da man forud for reformarbejdet for sundhedsvæsenet nedlagde 

lægenormeringer i byer og flyttede lægenormeringerne til 

regionshovedstæderne, hvor lægebehandling og akutberedskab 

bliver foretaget, hvor meget har man brugt på patienttransport i 

årene 2008 - 2019? 

4. Hvordan vil Naalakkersuisut øge akutberedskabet og den 

borgernære behandling i samfundet? 

5. Såfremt læger ønsker ansættelse i mindre byer, såsom Narsaq; 

vil Naalakkersuisut give mulighed for lægebemanding? 

6. Hvor mange personer fra mindre steder er døde under 

patientransport til regionshovedstæderne? 

7. Hvor mange personer er døde som følge af, at der ikke finder 

akutbehandling sted i de mindre byer?  

8. Mener Naalakkersuisut at man har haft besparelsesgevinster ved 

at lægestillingerne i de mindre byer er nedlagt? Hvis ja; 

dokumentation udbedes. 

9. Vil Naalakkersuisut modsige mig, hvis jeg siger, at de besparelser 

som følge af nedlæggelsen af lægenormeringer på mange steder 

har afstedkommet merudgifter til patienttransport? 

10. Hvorfor arbejder Naalakkersuisut ikke for, at der etableres 

bedre borgernære behandlinger i de små steder samt 

akutbehandlinger, akutte operationer af akutte patienter? 

(Medlem af Inatsisartut Aqqaluaq B. Egede, Inuit Ataqatigiit) 
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Begrundelse: 

Jeg mener at nedgradering af sundhedsvæsener og besparelser af 

lægenormeringer i de mindre byer har ramt hård som vi skal være påpasselige 

med. Derfor efterlyser jeg initiativer fra Naalakkersuisut for at sikre at borgerne 

kan modtage forsvarlig behandling for at sikre, at nedbringelse af udgifter ikke 

sker på bekostning af den almene sundhed. Jeg håber at man arbejder for at 

man igen ansætter læger i de byer som jeg i mine begrundelser har nævnt, 

f.eks. byer i størrelse med Narsaq. 

Jeg søger om at modtage svar inden for 10 arbejdsdage. 


